
 

 کاهش قدرت خرید کارگران 
آذربایجان غربی

عضو هیات اجرایی خانه کارگر آذربایجان غربی گفت: افزایش 
خ تعیین شده دستمزد در سال جاری،  تورم و پایین بودن نر
باعث کاهش قدرت خرید کارگران در استان شده است.  دانش 
اسماعیلی، عضو هیات اجرایی خانه کارگر آذربایجان غربی، در 
گفت وگو با  ایلنا اظهار داشت: در حال حاضر کارگران از وضعیت 
فقط  آنها  دستمزد  و  نیستند  برخوردار  مناسبی  معیشتی 
ج زندگی شان را می دهد.  وی افزود: کارگران  کفاف ۱۵ روز مخار
ساختمانی سال هاست در صف بیمه قرار دارند و با وجود 
کنون هیچ کارگر ساختمانی در استان  وعده های فراوان، تا
بیمه نشده است.  اسماعیلی همچنین به مهاجرت فصلی 
کارگران استان به کشورهای همسایه، به ویژه عراق و ترکیه اشاره 
، بسیاری از کارگران به کشورهای  کرد و گفت: به دلیل نبود کار
همسایه می روند و بیمه این کارگران توسط تامین اجتماعی 

قطع می شود که مشکلات زیادی برای آنها ایجاد می کند. 

تخریب راه روستایی بخش مرکزی سوادکوه 
فرماندار شهرستان سوادکوه گفت: بارش های سیل آسا و 
رگباری عصر روز جمعه در این شهرستان به وقوع سیلاب و 
تخریب راه روستایی بخش مرکزی در محور اَنِند و چِرات منجر 
شد.  به گزارش ایلنا، رمضان غلامی روز شنبه افزود: سیلاب اخیر 
موجب خسارت های سنگین راه های روستایی بخش مرکزی 
شهرستان سوادکوه شده است و نیروهای امدادی و خدمات 
رسان برای بازگشایی مسیر در حال تلاش هستند.  وی ادامه 
داد: سه دستگاه لودر برای بازگشایی محور به مسیر اعزام شده 
است و تلاش برای اعزام تجهیزات و ماشین آلات مورد نیاز نیاز 
است.  فرماندار شهرستان سوادکوه اظهار کرد: سیلاب روز 
جمعه همچنین به روستای اِوات و محور خطیرکوه هم خسارت 
زد و آبگرفتگی در برخی نقاط شهر زیراب نیز شاهد بودیم.  
وی گفت: با توجه به خسارت سنگین در محور اَنِند و چِرات 
و مسدود شدن کامل جاده از مردم درخواست داریم از تردد 
در این مسیر خودداری کنند و باتوجه به ادامه روند بارندگی تا 
پایان هشدارها از تردد در ییلاقات و توقف کنار رودخانه ها پرهیز 
کنند.  طبق آخرین آمار رسمی اعلام شده پس از این سیل در 
منطقه دزدبن جاده چالوس و محدوده رستوران دربند چند 
خودرو گرفتار سیلاب شدند و جریان شدید آب دست کم هفت 

خودرو را طعمه خود کرد. 

 17هزار شیء تاریخی 
در گنجینه میراث فرهنگی لرستان

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی لرستان 
از وجود بیش از ۱۷ هزار شیء تاریخی در گنجینه میراث فرهنگی 
استان خبر داد.  عطا حسن پور با بیان اینکه با توجه به وجود آثار و 
اشیای تاریخی فراوان در این استان، برای تخصیص اعتبار تکمیل 
موزه های استان در تلاش هستیم، اظهار داشت: در حال حاضر 
تنها یک موزه باستان شناسی در لرستان و در داخل مجموعه 
ک بوده و هشت موزه دیگر در سطح استان  قلعه فلک الافلا
به عنوان موزه های مردم شناسی فعالیت می کنند.  او افزود: با 
توجه به تعداد بالای اشیای تاریخی موجود در لرستان، این تعداد 
موزه پاسخگو نبوده و بسیاری از این اشیا در معرض دید عموم 
قرار ندارند.  مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
لرستان تصریح کرد: در گنجینه میراث فرهنگی لرستان بیش از 
۱۷ هزار شیء تاریخی وجود دارد که یکی از دغدغه های اصلی 
مردم و مسئولان استان ایجاد موزه مناسب و استاندارد برای این 
اشیا است.  حسن پور با اشاره به اینکه اشیای تاریخی لرستان در 
دو بخش خلاصه می شود که نیازمند موزه های تخصصی است، 
بیان کرد: یک بخش حاصل کاوش های باستان شناسی علمی، 
هدفمند و نظام مند است که آن هم در بخش قبل از انقلاب بوده 
که توسط باستان شناسان خارجی کشف شده و بخش دیگر بعد 
از انقلاب بوده و توسط باستان شناسان بومی کشف شده است.  
این مسئول گفت: راه اندازی و تجهیز موزه سنگ، سفال و سکه 
غ  در گرو اختصاص ۲۵ میلیارد تومان اعتبار است و موزه بزرگ مفر

هم تقریبا ۵۰ میلیارد تومان است. 

ترافیک 
که در محدوده ترمینال جنوب هر روز  ترافیک سنگینی 
پابرجاست دیگر کلافه کننده شده است. مسیری که می شود راحت 
در عرض چند دقیقه گذشت باید به علت این ترافیک سنگین که 
در این محدوده به دلیل نگه داشتن اتوبوس ها و مسافربرهای 
شخصی که در جلوی ترمینال جنوب هستند نیم ساعت طول 
می کشد تا این مسیر را برویم. از مسئولان تقاضا داریم که به این 

امر رسیدگی کنند. 
احمدوند از تهران 

وزارت نیرو
ویلاداران، رودخانه های بروجرد را خشک کرده اند. در بروجرد 
دو رودخانه وجود دارد و عده ای ویلادار با نصب کردن موتورهای 
پمپ و لوله های پلاستیکی آب رودخانه ها را به بالای کوه می کشند 
و مشغول ویلاسازی و باغ هستند. از وزارت نیرو درخواست داریم 
دستور برچیدن این موتور پمپ ها و لوله های پلاستیکی در این 

مناطق را صادر کنند. 
یک شهروند از بروجرد 

شلوغی دادگاه
مسئولان چنانچه سری به دادگاه های خانواده بزنند، پی 
خواهند برد که ازدحام مراجعین به منظور دادخواست برای 
دریافت نفقه، حضانت از فرزند و طلاق باعث شده ساعت ها 
وقت آنها هدر رود. میزان طلاق در جامعه  افزایش یافته  است و 
این موضوع عاملش اعتیاد و فقر و گرانی طلا در جامعه است از 
مسئولان جامعه تقاضا داریم که در این مورد رسیدگی کنند تا این 
معضل کمتر شود. پیشنهاد می شود برای رسیدگی وسهولت در 

کار مردم، شعبه های بیشتری دایر شود. 
یک شهروند از تهران

آرمان ملی: صنوف ایران این روزها اوضاع اقتصادی و کسب 
و کار بسامانی ندارند؛ تورم، گرانی، بالارفتن قیمت مواد اولیه، 
افزایش دستمزدها، فشار مالیاتی که به اعتقاد همه واحدهای 
صنفی درگیر به شکلی بدون  کارشناسی های لازم  بر اساس 
گردش مالی و تنها به منظور کسب درآمد دارایی و اداره مالیات 
از آن ها اخذ می شود، شرایطی را برای این واحدها در حوزه های 
مختلف فراهم کرده که زیستن و ادامه حیات برایشان دشوار و 

در مواردی بعید به نظر می رسد. 
کم برای برخی دیگر از صنوف پیچیده تر می شود  شرایط حا
زمانی که اقتصاد با سیاست خارجی گره می خورد. صنوفی که 
به گردشگری و صنایع دستی مربوط هستند از این قسم اند؛ 
واحدهایی که بخش اعظمی از درآمد آن ها به صنعت توریسم 
ارتباط دارد و در شرایطی که توریست ها دیگر به ایران نمی آیند، 

آن ها در فصل رونق خود در بی رونقی کامل به سر می برند. 
در این گزارش در کنار گفت وگو با رئیس اتحادیه صنف صنایع 
دستی، نگاهی کلی انداخته ایم به برخی دشواری هایی که 
صنوف مختلف درگیر آن هستند نظیر واحدهای خردی که 
در صنف تولیدکنندگان و تعمیرکاران وسایل الکترومکانیکی 
درگیر مشکلات معیشتی و در خطر تعطیلی هستند؛ 3۰۰ واحد 
زیرپله ای که رئیس اتحادیه این صنف به ما می گوید چنانچه 
سیاست های مالیاتی دست اندرکاران دولت در این خصوص 
تغییر نکند، نه تنها این صنف که زندگی و معیشت خانواده های 
کنون درگیرش هستند،  بسیاری با چالشی جدی تر از آنچه ا

مواجه خواهند شد. 
   همه چیز در گرو سیاست های آینده

، گردشگری، صنایع دستی و سایر صنایع  در سال های اخیر
و صنوف در ارتباط، با چالشی جدی مواجه شده اند؛ تحریم ها 
به عنوان دلیل ثابتی که مسئولان برای توجیه تورم و گرانی و 

کمبودها ذکر می کنند هم مزید بر علت شدند. 
محمد عبداللهی، رئیس اتحادیه صنف فروشندگان اشیای 
قدیمی و صنایع دستی، عدم ورود توریست را مهم ترین مساله 
این صنف، می داند؛ اتفاقی که به حذف مشتریان و مخاطبانی 
منجرشده که از عمده ترین ممر درآمد این واحدهای صنفی 
عبداللهی،  به گفته  معضلات،  سایر  می آمدند.  به حساب 
داخلی بوده و به گران شدن مواد اولیه، بالارفتن دستمزد، 
، عملی نشدن  پایین آمدن توان اقتصادی مردم و از سوی دیگر
وعده هایی که براساس قوانین و پیمان های ارزی برای صادرات 
اشیای  فروشندگان  و  دستی  صنایع  صنفی  واحدهای  به 
قدیمی داده شده بود، مربوط می شود؛ مشکلاتی که همگی 
دست به دست هم داده اند تا رکود  در این صنف  شدت بگیرد. 

رئیس اتحادیه صنف فروشندگان اشیای قدیمی و صنایع 
دستی، درخصوص قوانین و تعهداتی که در مورد صادرات عملی 
نشده، توضیح می دهد که »بسیاری واحدهای صنفی، توان 
سپردن تعهداتی که به منظور برگشت ارز صادراتی وضع شده 
کد شده و واحدهای صنفی شان همانند  را نداشته و بنابراین را
ایام قدیم شلوغ نیست.«  در خصوص وضعیت دشوار واحدهای 
صنفی سری به اتحادیه صنف تولیدکنندگان و تعمیرکاران 
وسایل الکترومکانیکی، زده ایم تا این نکته را متذکر شویم که »در 
شرایطی که سیاست های مالیاتی تا این حد با هدف رشد تولید 
مغایرت دارد، به نظر می رسد که برخی صنوفی که تا این حد از 
حساسیت برخوردار بوده و جزو قشر ضعیف جامعه هستند، 

باید در عمل از پرداخت مالیات معاف باشند.«

کبر ایلخانی، رئیس اتحادیه این صنف، می گوید که در  علی ا
جلساتی که با مسئولان داشته به این نکته اشاره کرده که فردی 
که در ۶متر زمین، یک ریش تراش تعمیر می کند و یا حدود 3۰۰ 
گر از این ها مالیات  عضو ضعیف که در زیرپله کار می کنند؛ ا
نگیرید، ما اعضای توانمند دیگر را به شما معرفی می کنیم که 
همین مالیات را از آن ها دریافت کنید بدون آن که فشاری به 

آن ها وارد شود. 
کوچک،  اما در میان صنوف مختلف، برخی واحدهای 
کاسبی  که مشکل دارایی بر  واقعا اعضای ضعیفی هستند 
و معیشت آن ها تاثیر مخرب بیشتری دارد. رئیس اتحادیه 
صنف تولیدکنندگان و تعمیرکاران وسایل الکترومکانیکی با 
کدهای ما را بررسی نکرده و  اشاره به این مشکل می گوید اینتا
کارشناسی نشده و هرطور خودشان خواسته اند برای بخش 
خدمات، ۲۸درصد تعیین کرده اند درصورتی که دریافت تعمیرکار 
خ  گوشت،  برای انجام خدمات هر دستگاهی اعم از اتو، چر
که داشته،  آبمیوه گیری، جاروبرقی و… نسبت به هزینه ای 
خیلی کم است؛ برای نمونه موتور یک جاروبرقی، چیزی حدود 
۲ میلیون تومان هزینه می برد، تعویض فیلتر و قطعاتش هم 
گانه دارد که مالیات، این قطعات را حساب  هزینه های جدا
نکرده و همه را به حساب تعمیر می زند؛ به این ترتیب، واحدها 
نهایتا حدود ۱۰درصد و کمتر از آن بتوانند برای خودشان اجرت 
بگیرند. ایلخانی، توضیح می دهد که وسیله تعمیری هرچه که 
باشد، به قطعه نیاز دارد و دارایی با عدم محاسبه آن قطعه 
کدهای صنف  کدهای ما را تعیین کرده! به اعتقاد او اینتا اینتا
او باید عوض شوند و نهایتا به ۵ تا ۷درصد تقلیل پیدا کند که 
در حال حاضر همان حدود ۲۸ درصد می گیرند؛ در این میان 
یکسری نمی توانند از عهده پرداخت آن برایند و واحدهای 
کدها دغدغه  کرده اند. مشخص شدن اینتا خود را تعطیل 
مهمی است که رئیس اتحادیه صنف تولیدکنندگان و تعمیرکاران 
کید می کند؛ او در این شرایط  وسایل الکترومکانیکی بر آن تا
انتظار حمایت بیشتری از اعضای صنف دارد و به این دلیل که 
کدها بر آن ها  بیشتر اعضا، تعمیرکننده هستند، مشکل اینتا

فشار بیشتری وارد می کند.  ایلخانی به سیاست های دولت 
اشاره می کند و شعار حمایت از تولید و بار دیگر مشکل اصلی 
اعضای خود را مالیات می داند؛ سایر مسائل مثل گرانی برق و 

آب و گاز هم هست اما مالیات بر همه آن ها می چربد. 
تفکیک سود تعمیرکار از هزینه کردِ او در دریافت مالیات، 
خواسته اصلی واحدهای صنفی است. به گفته رئیس اتحادیه 
صنف تولیدکنندگان و تعمیرکاران وسایل الکترومکانیکی، 
تعمیرکار  که  است  جنسی   ، کتور فا مبلغ  درصد   ۹۰ تا  گاهی 
کرده و همان حدود ۱۰ درصد آن سود است؛ به  خریداری 
گر ۵میلیون پول از مشتری دریافت می کند، چیزی  این ترتیب ا
حدود ۵۰۰هزار تومان آن سود است! رئیس اتحادیه صنف 
تولیدکنندگان و تعمیرکاران وسایل الکترومکانیکی، ضرورت 
ح کرده  کدها را به این دلایل، مطر تغییر و مشخص شدن اینتا
کید دارد که بخش عظیمی از دغدغه های و مشکلات  و بر آن تا
این واحدهای صنفی تا حدودی تعدیل شود و آن ها بتوانند 

نفسی بکشند!
   امید به دولت بعدی

سیاست  به  ایران  در  صنفی  واحدهای  برخی  اقتصاد 
خارجی گره خورده؛ اتحادیه صنف فروشندگان اشیاء قدیمی 
و صنایع دستی از آن قسم است که باتوجه به فضای انتخابات 
ریاست جمهوری، واحدهای این صنف همگی امید دارند که با 
روی کار آمدن دولت جدید، تجدیدنظری در صنعت توریسم 
که یکی از مهم ترین منابع درآمد آن ها محسوب می شود، 

صورت بگیرد. 
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چشم امید اصناف به سیاست های دولت بعدی

 رونق؛ شاید وقت دیگر

وجود حدود یک میلیون 
دانش آموز رأی اولی

معاونت پرورشی و فرهنگی وزارت آموزش 
و پرورش با بیان اینکه برای ترغیب و تشویق 
دانش آموزان رای اولی و غیررای اولی برای حضور 
در انتخابات برنامه های مختلفی در دست انجام 
ح »مثبت  گفت: با همکاری نهادها طر است 
دما« و پویش »پای کار ایران« در این باره در 
حال انجام است.  حجت الاسلام والمسلمین 
پورثانی در گفت وگو با ایسنا، با بیان اینکه حدود 
یک میلیون دانش آموز رأی اولی داریم که برای 
ترغیب و تشویق و کنشگری آن ها برنامه هایی 
در دست انجام است ادامه داد: به انتظارات 
، رئیس مجلس  دانش آموزان از رئیس جمهور
و نماینده مجلس ورود کرده ایم؛ دو برنامه با 
همکاری شبکه امید، بسیج دانش آموزی، اتحادیه 
سازمان  دانش آموزی،  اسلامی  انجمن های  
دانش آموزی و سازمان جوانان هلال احمر در 
دست اجراست که می توان به طرح »مثبت دما« 
و پویش »پای کار ایران« که از شبکه افق، امید و 
شبکه شاد پخش می شود، اشاره کرد. پورثانی با 
بیان اینکه تمام برنامه های معاونت پرورشی اعم 
از برنامه های انتخاباتی و غیرانتخاباتی برای تمام 
دانش آموزان کشور درنظرگرفته شده است گفت: 
برنامه های انتخاباتی از تلویزیون پخش می شود و 
دانش آموزان استانی، عشایری و مرزی می توانند 
بیننده آن باشند. از برنامه های غیرانتخاباتی نیز 
می توان به اعزام ۲ تا 3 هزار نفری دانش آموزان 
عشایر به مشهد اشاره کرد که تیرماه امسال ذیل 

برنامه های پرورشی انجام می شود. 

 بسیاری از بی سوادان 
بالای ۴0 سال هستند

معاون سوادآموزی وزیر آموزش و پرورش 
در توضیح برنامه های جاری نهضت، از تغییر 
گفت:  کرد و  رویکرد به مدرسه محوری اشاره 
مدرسه محوری هم در شورای عالی آموزش و 
پرورش و هم در سند تحول بنیادین تکلیف شده 
و باید از این پس به طور جدی مورد توجه قرار 
گیرد.  علیرضا عبدی در گردهمایی مدیران کل 
استان ها به تشریح برنامه های سال آتی نهضت 
سوادآموزی پرداخت و گفت: معاون سوادآموزی 
به روش های نوین آموزش نیز اشاره کرد و افزود: 
یکی از روش های جدید، روش قرآن پایه است. 
بسیاری از بی سوادان بالای ۴۰ سال هستند و 
با این روش می توانند با آموختن قرآن باسواد 
شوند. نزدیک به ۲۵۰ هزار نفر در کشور از این 
مسیر باسواد شده اند ولی هنوز در تعاریف رسمی 
بی سواد تلقی می شوند.  عبدی همچنین به 
کرد و گفت: در مدل  مدل های مردمی اشاره 
مردمی، سرانه ای نخواهیم داشت بلکه به حجم 
کاری اهمیت خواهیم داد. هر استانی که بتواند با 
جریان های مردمی تعداد بیشتری را باسواد کند، 
مدیرکل و عوامل آن استان با مشوق های بالایی 
تشویق خواهند شد.  به گزارش مرکز اطلاع رسانی 
و روابط عمومی وزارت آموزش و پرورش، وی در 
پایان افزود: ما از هر استان انتظار داریم که جریان 
مردمی را پای کار آورند تا بتوانیم به اهداف نهضت 

سوادآموزی دست یابیم. 

 پرداخت حق التدریس 
اردیبهشت ماه

وزارت  منابع  توسعه  و  برنامه ریزی  معاون 
آموزش و پرورش گفت: حق التدریس اردیبهشت 
ماه پرداخت شده و تلاش داریم با دستان توانمند 
شما معلمان، این پرداختی ها به صورت ماهانه 
انجام شود. استان هایی که در ارسال ابلاغ های 
باشند،  داشته  تأخیر  موظف  غیر  و  موظف 
حق التدریس شان نیز دیر پرداخت می شود.  
علی فرهادی در نشست با مدیران کل استان ها 
که در برخی  گفت: برای تشویق استان هایی 
اقدامات پیشتاز و سرآمد بوده، بحث تشویقی در 
نظر می گیریم.  وی با اشاره به ابلاغ جداول بودجه 
کرد: تا هفته پیش جز  در هفته گذشته، بیان 
حقوق نمی توانستیم پرداختی داشته باشیم اما 
به فضل الهی این مورد پس از ابلاغ جداول بودجه 
برطرف شد؛ هزینه هدایای هفته معلم به ۲۰۰۰ 
میلیارد تومان رسید؛ این مبلغ معادل تلاش هایی 
است که از بهمن و اسفند در مجلس انجام دادیم 
تا از حقوق مالکانه معادن برای هنرستان ها ۲۰۰۰ 

میلیارد تومان تأمین کنیم.   

 لغو روادید گردشگری
 یک کشور آفریقایی 

گردشگران ایرانی و  قانون لغو ویزای ورود 
عراقی به کشور تونس از روز ۱۵ ژوئن )۲۶ خرداد( 
اجرایی می شود. ایسنا در خبری نوشت: وزارت 
امور خارجه تونس از معافیت ویزا برای دارندگان 
گذرنامه عراقی برای سفر به مقاصد گردشگری 
این کشور خبر داد. این معافیت، اجازه اقامت تا 
۱۵ روز را در یک دوره ۱۸۰ روزه می دهد و مسافران 
برای برخورداری از این معافیت باید یک رزرو هتل 
معتبر و یک بلیت رفت و برگشت هواپیما ارائه 
دهند.  در این بیانیه که از سوی خبرگزاری شینهوا 
منتشر شده، بدون اشاره به جزئیات بیشتر آمده 
است: دارندگان گذرنامه عادی ایرانی نیز از ۱۵ 
ژوئن )۲۶ خرداد( از دریافت ویزای ورود به تونس 
معاف خواهند شد.  وزارت خارجه عراق با اعلام 
این خبر، از تصمیم تونس استقبال کرد و گفت که 
این تصمیم باعث افزایش تعداد گردشگران عراقی 
برای بازدید از تونس و افزایش همکاری اقتصادی 

و تجاری بین دو کشور خواهد شد. 

مدیرعامل ستاد معاینه فنی خودروهای 
تهران در آیین رونمایی از تجهیزات نوین 
سنجش آلایندگی خودروها، گفت: در سال 
کز یک میلیون  گذشته کل مراجعات به مرا
و ۶۶۴ هزار و ۱۷ مورد بوده است. در سال 
۱۴۰۲ گواهی های صادر شده معاینه فنی 
یک میلیون و ۲۱۵ هزار مورد بوده است و 
۷3 درصد خودروها موفق به اخذ معاینه 
که در این میان حدود ۱۸۰  فنی شدند 
هزار مورد مربوط به معاینه فنی برتر »۱۵ 
درصد« بوده و ۲۷ درصد از آنها نیز موفق 
به دریافت معاینه فنی نشدند.  میرزایی 
قمی، ادامه داد: ما در شهرداری تهران 
از بضاعت ۸ مرکز معاینه فنی برخوردار 
کز حدود 3۲ خط  هستیم. این تعداد مرا
معاینه فنی سبک دارند و ۱3 سال است که 
از نوسازی آنها گذشته است. اولین مرکزی 
که در کشور افتتاح شد مرکز بیهقی بود که 
در سال ۷۹ به عنوان اولین مرکز در کل 
کشور افتتاح شد و حالا با داشتن ۶ خط 
بزرگ ترین مرکز کل کشور است.  میرزایی 
قمی با بیان اینکه آخرین اورهال و نوسازی 
و تجهیزات مربوط به ۱3 سال گذشته بود 
کز از  و دستگاه های انالایزر گازی در مرا
برند های متفاوت بودند، اظهار کرد: عمر 
قطعات این دستگاه بر اساس تعداد تست 
آنهاست. دستگاه های ما عمر لازم خود 
را گذرانده بودند و لازم بود که حتما به 
روزرسانی بشوند. تامین قطعات یدکی از 
دیگر بحث هایی بود که اهمیت داشت و 
باعث می شد دستگاه ها از حالت کالیبره 

خارج بشوند. عمدتا تامین قطعات خارجی 
کز چون از برندهای متفاوت بودند  مرا
صرفه مالی نداشت و با مشکل مواجه بود.  
مدیرعامل ستاد معاینه فنی خودروهای 
تهران با اشاره به اینکه تجهیزات جانبی این 
دستگاه ها مانند دورسنج ها کاستومایز 
شده با خود برند اصلی نبود، خاطرنشان 
کرد: این ها مجموعه عواملی بود که ما را 
بر این داشت که دستگاه ها در خطوط 
3۲ گانه نوسازی بشود. این دستگاه ها در 
کز ۸گانه نصب شده و طی دو هفته  تمام مرا
گذشته به صورت آزمایشی مورد امتحان 
با سامانه  آنها  گرفتند و هماهنگی  قرار 
سیمفا موفقیت آمیز بود.  او بیان داشت: 
دستگاه های  خریداری  بحث  بر  علاوه 
جدید به جهت پشتیبانی و IT هم باید تهیه 
و خریداری می شدند که انجام و نصب شد.  
میرزایی قمی با بیان اینکه خواهشمان از 
شهروندان این است که با طیب خاطر به 
کز مراجعه کنند و اطمینان از سلامت  مرا
گفت: در دو  دستگاه ها داشته باشند، 
بخش از طول سال معاینه فنی حائز اهمیت 
است؛ پیک سفرهای تابستانی و نوروزی  از 
شهروندان می خواهیم قبل از سفرها به 
کز مراجعه کرده و از وضعیت سلامت  مرا
شاهد  تا  بشوند  مطلع  خود  خودروی 
گوار در سفرها نباشیم. طبق آمار  حوادث نا
سال جاری ۴۰ درصد از تصادفات مربوط به 
گر  خودروهای فاقد معاینه فنی بوده که ا
گاه می شدند قطع به یقین  نسبت به نقص آ

این اتفاقات نمی افتاد.

ک، فرسایش  ک، آلودگی خا منابع خا
بادی، فرسایش آبی، فرونشست زمین و 
بحران آب از موضوعات جدی ای است که 

باید دولت چهاردهم به آنها توجه کند. 
ایسنا  با  گفت وگو  در  مجابی  محمد 
افزود: منابع طبیعی و محیط زیست جزو 
اولویت های بسیار مهم و جدی کشور قرار 
می گیرد. در این جهت یکی از مهم ترین 
مسائل کشور »آب« است. با توجه به اینکه 
میزان استفاده از منابع آب زیرزمینی موجب 
که تراز آن ۱۵۰ میلیارد متر مکعب  شده 
منفی شود و در بسیاری از دشت ها شاهد 
فرونشست زمین باشیم؛ در دولت آینده به 

حوزه آب باید توجه جدی شود. 
کید کرد: به طور قطع یکی از بهترین  او تا
راهبردها و راهکارها برای حل مشکلات 
مختلف برخورداری از استراتژی و برنامه 
مشخص در این حوزه است.  رئیس کمیته 
محیط زیست مجمع تشخیص مصلحت 
ک،  ک، آلودگی خا نظام، گفت: منابع خا
فرسایش بادی، فرسایش آبی، فرونشست 
زمین و بحران آب از موضوعات جدی است 
که باید دولت چهاردهم به آن ها توجه کند. 

مجمع  زیست  محیط  کمیته  رئیس 
تشخیص مصلحت نظام ادامه داد: یکی 
از مسائل مهم در حوزه مراتع، اقتصادی 
که  نبودن مراتعداری در کشور است چرا
تعهدات چرای دام متناسب با ظرفیت چرا 
تعریف نشده است و تناقض هایی در حوزه 

مالکیت بر عرصه  مرتعی وجود دارد. 
کید کرد: یکی از بزرگ ترین مشکلات  او تا
چه در عرصه مرتع، چه در عرصه جنگل 
»تغییر کاربری« عرصه های مرتعی و جنگلی 
است. همین مشکل را در امنیت غذایی در 
حوزه کشاورزی داریم. تنها نیمی از ایران 
ک« پوشش می دهد و ۱۸ میلیون  را »خا
هکتار از آن  برای کشاورزی قابل استفاده 
است و یک سوم از این اراضی درجه یک و 
مرغوب برای کشاورزی هستند اما متاسفانه 

بخشی از آن به ویژه در استان های شمالی 
کشور مانند گیلان و مازندران تغییر کاربری 
پیدا کرده است.  مجابی در ادامه با اشاره 
به تغییرات اقلیمی و گرمایش جهانی گفت: 
گرمایش هوا در ایران نیم درجه از میانگین 
جهانی بیشتر است و موجب خشکسالی، 
و  حد  از  بیش  گرمای  سیلاب،  وقوع 
کنش زمانی مناسب  بارش های فاقد پرا
می شود، به گونه ای که ممکن است برخی 
مناطق کل بارش سالانه خود را در مقطع 
کنند، در نتیجه  کوتاهی دریافت  زمانی 
خسارات سنگینی به منطقه وارد می شود. 

مجمع  زیست  محیط  کمیته  رئیس 
کرد:  کید  تا نظام  مصلحت  تشخیص 
رئیس جمهور منتخب باید در برنامه های 
خود به این موضوع توجه جدی کند. لازم 
منابع  زیست،  محیط  حفظ  به  او  است 
ک و تنوع زیستی نگاه  طبیعی، آب و خا
سیستمی داشته باشد این در حالیست که 
به چنین موضوعاتی در برخی وزارتخانه ها و 
بخش های اجرایی تک بعدی نگاه می شود.  
مجابی با اشاره به ضرورت توجه دولت 
آینده به آلودگی هوا گفت: بخشی از آلودگی 
هوا ناشی از عوامل طبیعی است اما اثر 
انسان بر قسمت عمده ای از آلودگی دیده 
می شود. بحران های ناشی از خشکسالی، 
برداشت های بی رویه از منابع آب که باید 
برای طبیعت اختصاص یابد و عدم پرداخت 
حقابه زیست محیطی موجب خشک شدن 
آب سبز می شود. در نتیجه کانون های گرد و 

غبار شکل می گیرد. 
او اضافه کرد: بخش دیگری از آلودگی های 
هوا ناشی از مصرف حامل های انرژی است. 
در سیاست های اصلاح الگوی مصرف و 
سیاست انرژی بر ضرورت کاهش شدت 
کید  انرژی در کشور به نصف مقدار کنونی تا
شده است اما این هدف با توجه به عوامل 
کنون  متعدد از جمله عوامل اقتصادی تا

محقق نشده است.

مدیرعامل ستاد معاینه فنی خودروهای تهران: 

۴0 درصد تصادفات مربوط به خودروهای فاقد معاینه فنی بوده
رئیس کمیته محیط زیست مجمع تشخیص مصلحت نظام: 

ک توجه کند دولت چهاردهم به حفظ منابع آب و خا

رئیس اتحادیه صنف تولیدکنندگان و 

تعمیرکاران وسایل الکترومکانیکی: 

سیاست های مالیاتی باید تغییر کنند تا این 

صنف نفسی بکشد!


